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Brež sloge ni rezultatov
Zasidrane med visokim Ključem in verigo valo-

vitih kucljev pod potokom Horjulko, Brezje pri
Dobrovi nedvomno sodijo med najbolj slikovite
vasi Horjulske doline. Prav nič čudnega torej, da
bi prenekdo iz horjulske »fare« kar raje videl kraj
v svojem nedrju, saj meja med krajevnima skup-
nostiiiia (z Dobrovo) poteka prav tu blizu.

Brezje pa ne privabljajo le s svojo dopadljivo
zunanjostjo. Svojevrstna posebnost so tudi po
krajevni govorici. Domačini namreč že ves čas
vlečejo nekoliko drugače kot v sosednji Podolnici
ali na Dobrovi, in nepoučeni bi utegnili v njiho-
vem značilnem »kva« izluščiti kar gorenjskc na-
rečne primesi. V urbanem, še posebje pa ožjem
komunalnem oziru, pa se kraj skorajda v ničemer

ne razlikuje od sosednjih, pa tudi od bolj oddalje-
nih krajev.

O tekoči problematiki kraja smo se pogovarjali
z Romanom Škofom. predsednikom vaške skup-
nosti, ki kot kmet ie najbolje razume tukajšnji
delovni utrip.

»Trenutno se vsekakor še najintenzivnejše uba-
damo z vodovodom,« je dejal Roman Škof. »Sta-
re železne cevi so namreč že močno dotrajane in
še letos jih mislimo zamenjati z novimi - alkaten-
kami. Skupno bomo tako zamenjali okrog 600 m
glavnega voda. Večina tega je seveda v osred-
njem, strnjenem delu naselja, medtem ko imamo
bolj oddaljeni krajani vsak svoj vodovod ali pa po
dva ali trije skupaj. Dela pri obnovi napeljave se



Mehanuacija jc v veliko oporo kmetom

bomo lotili kar satni, edino za odkop bomo najeli
stroje.«

Seveda to ne bo prva delovna akcija, ki se je
bodo lotili Brezjani. Pred dvema letoma so se na
podoben način že dokopali do telefona. Kar 7,5
km so vlekli kabel po tleh od Dobrove do Brezja,
sami pa so tudi izkopali jarek in ga zasuli. Tudi po
50 ali več krajanov je tedaj zavihalo rokave na
dan, je tiste dni hvalil marljive sovaščane Marko
Zdešar, predsednik skupščine KS Dobrova. Zdaj
v kraju čakajo le še na javno govorilnico, ki bo
prišla prav predvsem tistim, ki so pomagali pri
delu, ki pa spričo prenatrpanosti centrale na Do-
brovi še niso prišti do lastnih priključkov.

Horjulka ne bo več poplavljala
Precej potrpežljivosti so morali Brezjani imeti

tudi pri potoku Horjulki (Šujici). Ta je tudi po
nekajkrat na leto prestopila bregove in ogrožala
ne le velike travnate površine.ampak tudi osred-
njo prometno žilo proti Dobrovi.

»Zdaj smo končno na dobri poti, da se rešimo
tudi tega problema,« optimistično razmišlja o za-
devi Roman Škof. »Območna vodna skupnost
Sava-Ljubljanica je namreč letos začela z delno
Tegulacijo Horjulke na odseku Malnar-Skodlar, ki
je najbolj ogrožal, opravila pa bo, kot je predvide-
no, še nadaljno regulacijo od Skodlarja do Dobroj
ve. Graditelji so poglobili strugo in jo zavarovali š

kamni, obnovili pa so tudi 4 mostove, za katere
smo les prispevali kar kmetje-uporabniki sami. V
Brezju so bili vrh tega očiščeni in utrjeni s kamni
še nekateri stranski pritoki, in ko bo nared glavna
struga (do Dobrove), bomo, upam, imeli dokonč-
no mir pred poplavami.«

Zemlja v Brezju vsekakor velja za dobrino, ki
jo kaže kar najbolj čuvati. Tembolj, ker premore-
mo v vasi še kakih deset pristnih kmetov, medtem
ko se nekateri s kmetijstvom ukvarjajo ob rednih
službah (večino slednjih hodi delati v Ljubljano).
Prav zato je zdaj že v delu projekt za melioracijo
zemljišča pod vasjo do Horjulke.

Sicer pa so, kot pravi predsednik vaške skupno-
sti, zdaj že prav vsi kmetje mehanizirani, prerao-
rejo pa tudi vse več sodobnih hlevov. »Zgleden
primer v tej smeri sta vsekakor kmeta Ivan Kon-
čan in Janez Koprivec, ki sta se še najbolje znašla
in na skupni lastniški meji zgradila kar skupni
hlev...«

Takšnih primerov sosedske sloge bi tu nemara
našli še več. Če že ne pri gradnjah, pa vsaj pri
vsakdanjem kmečkem delu. Vsekakor pa te volje
hudo primankuje odgovornim za cesto, ki povezu-
je kraj z Dobrovo oziroma Horjulom, saj že leta in
leta obljubljajo, da bodo zakrpali načeti asfalt,
storili pa do zdaj še niso ničesar. Očitno so neka-
terim obljube še vedpo ljubše od realizacije . . .
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